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ELİTERJESZTÉS 

 
a Gazdasági és Pénzügyi Bizottság ülésére  

a Bukovinai Székelyek Szekszárdi Egyesületének kérelme 
 
 

Tisztelt Bizottság! 
 

 
 
A 2010-ben alakult Bukovinai Székelyek Szekszárdi Egyesülete (elnök: Márton Istvánné) 
személyesen, majd levélben is kérelemmel fordult Szekszárd város polgármesteréhez, mely 
szerint a városban emlékhelyet szeretnének létesíteni.  
 
“Tolna megyében a környezı településeken igen sok bukovinai székely nép él, és többnyire 
minden településen van egy olyan emlékhely kialakítva, ahol a székelyek jeles ünnepekkor 
leróhatják kegyeletüket az ıseik emlékére. Az itt élı székelyek gyökere Madéfalvából, majd 
Bukovinából ered. Meghalt ıseink egy része ott azon a földön nyugszik. Az ı tiszteletükre, 
illetve rájuk való emlékezés kapcsán érezzük fontosságát az emlékhely kialakításának. Itt 
Szekszárdon is vagyunk, illetve élünk annyian, és szinte kívánság a bukovinai székely lakosság 
részérıl egy emlékhely létrehozása, jelen esetben ez a kopjafák felállítása lenne. 
Szekszárdra a székely családok a munkahely létesítésekor, új lakások építésekor települtek be 
a környezı falvakból. Ezért is alakult úgy, hogy a bukovinai öt faluból származó valamennyi 
lakos itt megtalálható. Ezért szeretnénk mind az öt faluból való .... lakosok emlékére egy-egy 
kopjafát felállítani, .... valamint még egy nagyobb kopjafát, melynek talapzatán “hazatértünk” 
felirat az összetartozásunkat és a végleges letelepedésünket testesítené meg.” 
 
A fent leírt emlékhelyet az Egyesület közterületen kívánja megvalósítani, ehhez szükséges a 
Bizottság, illetve a Közgyőlés döntése.  
Az Egyesület Törı György fafaragót kérte fel az emlékmő elkészítésére. Hivatalunkhoz egy 
vázlatot is benyújtottak, melyen a kopjafák, valamint pihenıpad is szerepel. A konkrét 
területnagyság nincsen megjelölve, szóbeli tájékoztatás alapján az adott területhez igazítható 
az elhelyezés (tömörebben vagy széthúzva is elhelyezhetık az emlékmő egyes elemei). 
 
Elızetes szóbeli egyeztetés során az Egyesület részérıl Szegedi Dezsıné lehetséges 
helyszínként a Luther teret, a Múzeum környéket, illetve a Tinódi utca elejét jelölte meg.  
Véleményem szerint az emlékmő megjelenése kevésbé illeszthetı városias beépítéső 
környezetbe, sokkal inkább javasolható a zöldfelületi környezetben történı elhelyezés. Ennek 
megfelelıen javaslom az újvárosi ABC elıtti parkot, vagy a Holub utca-Wesselényi u.-Ady E. 
u. által határolt zöldfelületet. Mivel a levél szerint az elhúnyt ısökre való emlékezés az 
elsıdleges célja az emlékhely létesítésének, ezért esetleg mérlgelhetı az is, hogy egyik 
temetınkben kerüljön kerüljön kialkításra.  
 
Kérem a Tisztelt Bizottságot, hogy a fentiek alapján szíveskedjen döntését meghozni.  
 
 
Szekszárd, 2012. június 7.  
 
         Herr Teréz  
          fıépítész 
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HATÁROZATI   JAVASLAT 
 
 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyőlésének Gazdasági és Pénzügyi 
Bizottsága a Bukovinai Székelyek Szekszárdi Egyesületének kérelmét megtárgyalta, és az 
emlékmő önkormányzati tulajdonú területen történı elhelyezését  
a.) nem támogatja 
b.) támogatja, a .......................................................... területen, az önkormányzattal kötendı 
bérleti szerzıdés alapján. A szerzıdés feltételeiként a Bizottság az ingyenes területhasználatot 
és az igénybevevı Egyesület fenntartási kötelezettségét javasolja elıírni.  
 
 
Határidı: 2012. július 31. 
Felelıs:  Herr Teréz fıépítész  


